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Ing. Václav Řehák – cukrovarník tělem i duší

Letošní poslední únorový den není výjimečný pouze tím, 
že se jedná o rok přestupný, ale zároveň tím, že tento den 
končí svou aktivní cukrovarnickou kariéru Ing. Václav 
Řehák, ředitel cukrovaru v Litovli. A že se jednalo o ka
rié ru úctyhodnou – čítající 39 kam paní v pěti moravských 
cukro varech, z nichž už tři nejsou ani v provozu. 
Vybaven znalostmi z potravinářské průmyslovky v Par
du bi cích a vysokoškolského studia na VŠCHT nastoupil 
v roce 1985 do cukrovaru v olomoucké Holici jako mistr 
na drobném balení. Za kariérním postupem se následně 
vydal do cukrovaru ve Slavkově, odkud ale po roce odchází 
do cukrovaru ve Vrbátkách a může se zde realizovat jako 
vedoucí výroby. Ve 40 letech se rozhodne vyzkoušet vedoucí 
funkci v nadnárodní společnosti v cukrovaru v Něm čicích. 
Brzy zjišťuje, že to nebyla správná volba, a po jedné kampani 
se vrací už jako ředitel zpět do cukrovaru ve Vrbátkách, 
kde dvacet let úspěšně řídí malý cukrovar českých majitelů. 
Na svou poslední cukrovarnickou štaci pak přestupuje těsně 
po šedesátce, kdy přijímá nabídku rodiny Klabalových 
a 1. 7. 2017 nastupuje jako ředitel do Litovelské cukrovarny. 
Toto rozhodnutí ukazuje, že ani na stará kolena se člověk 
nemusí bát velkých výzev. Místo zajetých kolejí se Václav 
Řehák seznamuje s dalším cukrovarem, kde se může reali
zovat podle svých představ, avšak s přihlédnutím na neleh
kou situaci na trhu s cukrem. Přesto se ale postupně daří 
pře budovat kotelnu, instaluje se balicí linka na ventilové 
pytle, či se pořizují nové odstředivky. Poslední dva roky jej 
zaměst nává výstavba ČOV a plynofikace závodu.
Pokud bychom měli Václava charakterizovat jedním 
slovem, pak by to byl „srdcař“. Byť v pozici zaměstnance, 
k cukrovaru přistupuje jako by byl majitelem, nepočítá 
hodiny strávené na fabrice, ale o to více počítá návratnost 
každé investované koruny. Celou dobu měl plnou podporu 
a důvěru, kterou nikdy nezklamal. Za to mu patří velký dík.
Pevně věříme, že i v důchodu si mezi fanděním své milované 
Spartě a plněním denní normy najetých cyklokilometrů, 
najde čas i na cukrovar a bude ochoten pomoci radou či 
odbor ným názorem.
Vašku, děkujeme! Leopold a Jitka Klabalovi
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